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سوژه روز

خبرگرافی

چک یحیی، دردســر جدید پرســپولیس

ود نگاه جنســیتی به داوران زن بایــد از بین بر

یک و نیم میلیارد اولیه شهر خودرو وصول نشد

گلاره ناظمی، نامزد کسب جایزه برترین داور فوتسال جهان در گفت وگو با »شهروند«:  

تعویق تمامی 
بازی های مقدماتی 

جام جهانی
فدراسیون جهانی فوتبال)فیفا( 

با انتشار بیانیه ای اعلام کرد که 
تمام مسابقات انتخابی 

جام جهانی 2022 در منطقه آسیا 
در بازه زمانی 23 تا 31 مارس ) 4 تا 
12 فروردین( و 1 تا 9 ژوئن) 12 تا 20 

خرداد( به خاطر ویروس کرونا به 
تعویق افتاد. بدین ترتیب تمام 

بازی های ایران در مرحله 
انتخابی جام جهانی 2022 به 

تعویق افتاد. ایران قرار بود با 
هنگ کنگ، کامبوج، بحرین و 

عراق بازی کند که زمان همه آنها 
تغییر خواهد کرد. با این شرایط 
احتمالا تیم ملی در نوروز99 هم 

اردویی نخواهد داشت و 
اسکوچیچ همچنان در انتظار 
اولین تجربه سرمربیگری روی 
نیمکت ایران خواهد بود. باید 

دید با این شرایط سرنوشت 
بازی های ایران در مقدماتی 
جام جهانی چه خواهد بود؛  
اگرچه برخی حتی از احتمال 

تعویق جام جهانی 2022 قطر هم 
خبر می دهند. 

وزیر ورزش امیدوار 
به برگزاری انتخابات 

فوتبال
مسعود سلطانی فر دیروز در 
نشست با گروهی از مدیران 

ورزش با اشاره به مکاتبات اخیر 
فدراسیون فوتبال با مقامات 
فیفا گفت:   »کشور در شرایط 

خاصی به لحاظ مقابله با 
ویروس کرونا قرار دارد و 

امیدوارم با تمهیدات مسئولان 
و همکاری مردم به  زودی ریشه 

این ویروس منحوس کنده 
شود. امیدوارم فیفا با درک 

، با برگزاری  شرایط کشور
انتخابات فدراسیون فوتبال 

همچون دو دوره گذشته 
موافقت کند. فوتبال ایران 

روزهای مهمی را پیش رو دارد و 
امیدوارم با کمک و برگزاری 

انتخابات و تعیین رئیس 
فدراسیون فوتبال هرچه 

سریع تر سامان مدیریتی پیدا 
کند.« این امیدواری وزیر ورزش 
ح شده که طبق  در شرایطی مطر
قرار قبلی انتخابات فدراسیون 

باید پنج روز دیگر برگزار شود؛ اما 
فیفا به خاطر ایرادات 

اساسنامه ای مخالف این اتفاق 
است. 

]شهروند[ در چند سال اخیر علاوه بر موفقیت هایی که علیرضا فغانی در بخش 
داوری برای فوتبال ایران به ارمغان آورده، یک زن ایرانی هم به شکل شگفت انگیزی 
برای  ناظمی  گلاره  است.  داده  جای  جهان  فوتسال  برترین های  بین  را  خودش 
دومین سال متوالی خود را جزو 10 داور برتر فوتسال جهان)مرد و زن( می بیند و این 
اتفاق را باعث افزایش انگیزه خود در ادامه راه می داند. البته این داور زن ایرانی برخلاف 
فغانی به درخواست مهاجرت به یک کشور دیگر پاسخ منفی داده، اما یک دغدغه 
بزرگ دارد که در گفت وگو با »شهروند« آن را بیان می کند. در ادامه مشروح گفت وگوی 
خبرنگار »شهروند« با گلاره ناظمی را که برادرش هم یکی از داوران لیگ برتری فوتبال 

ایران است را می خوانید:   
گرفتید.  قرار  جهان  فوتسال  برتر  داور   10 بین  متوالی  دومین سال  برای   

حتما حس خوبی دارید؟
بله، قطعا همین طور است. همین که جزو 10 داور برتر جهان هستم، انگیزه ام را 
خ داد و در رده چهارم قرار گرفتم.  دوچندان می کند. این اتفاق برای من  سال قبل هم ر

امیدوارم امسال رتبه بهتری به دست بیاورم.
شانسی هم دارید که بتوانید بهترین داور جهان در  سال 2019 شوید؟

کار خیلی  با هم اعلام می شود،  برترین داوران زن و مرد  اینکه لیست  به خاطر 
و  بالا  سطح  داوران  شود.  انتخاب  داور  برترین  به عنوان  یک نفر  که  است  سخت 
شناخته شده ای در قاره اروپا داریم که شاید شانس شان از من بیشتر باشد. همین 
که جزو 10 داور برتر جهان هستم را برای خودم یک افتخار می دانم. از طرفی این اتفاق 
مسئولیت مرا هم سنگین تر می کند و نگاه ها به قضاوت های من ریزبینانه تر خواهد 

بود. 
چگونه  پلنت  فوتسال  سایت  توسط  جهان  داور  برترین  انتخاب  روند 

است؟
تا جایی که من اطلاع دارم، مربیان، ناظران، داوران و کارشناسان داوری حق رأی 
دارند. تعداد محدودی از سوی این سایت به عنوان رأی دهنده مشخص شدند و 

هر سال در بخش های مختلف به برترین ها رأی می دهند. 
جام جهانی  در  قضاوت  شما  چالش  مهم ترین  احتمالا   2020 در  سال 

فوتسال مردان است؟
هنوز چیزی اعلام نشده که چه داورانی برای حضور در جام جهانی انتخاب شدند. 
برخلاف فوتبال که از چند سال قبل داوران جام جهانی را معرفی می کنند،  در فوتسال 
تا لحظه آخر چیزی مشخص نیست. از ایران هم داوران مرد و زن برای قضاوت در 
جام جهانی شانس دارند. امیدوارم که من هم یکی از داوران حاضر در این مسابقات 
باشم. البته با توجه به شیوع کرونا مشخص نیست این رقابت ها به تعویق می افتد یا 

در زمان مقرر برگزار می شود.
تا چه زمانی قرار است به داوری ادامه دهید؟

تا زمانی که انگیزه و توانش را داشته باشم، در داوری هستم. بدون شک زمانی 
هم می رسد که احساس می کنم باید جا را برای جوان ترها باز کنم، چون برای ورود به 
لیست بین المللی محدودیت سنی وجود دارد. من 18 سال است که داوری می کنم 
و الان به موفقیت رسیدم. البته برای ماندن در لیست بین المللی محدودیت سنی 

وجود ندارد. 
پس احساس می کنید پشت سر شما بازهم داورانی هستند که بتوانند 

راهتان را ادامه دهند؟
ما هم در بخش مردان و هم زنان داوری خوبی داریم. برخلاف فوتبال، داوران زن در 

بخش فوتسال تعدادشان زیاد است و می توانند پیشرفت کنند. 
حالا که دوسالی است جزو برترین داوران جهان هستید، حمایتی هم از 

سوی مسئولان دیدید؟
کمیته داوران همواره مرا حمایت کرده، اما در کل می توانم بگویم شرایط می تواند 
بهتر از این هم باشد. در چند سال اخیر فرصت بیشتری به زنان داده شده تا توانایی 
خود را در داوری نشان دهند. ما هم ثابت کردیم که جنسیت در داوری معنا و مفهومی 
ندارد. بدون  شک باید حساب ویژه ای را برای توانایی داوران زن باز کنیم چون اگر 

حمایت شوند، می توانند برای کشورمان افتخارآفرین باشند. 
علیرضا فغانی به عنوان برترین داور فوتبال ایران مدتی است مهاجرت 

کرده. شما پیشنهادی برای قضاوت در کشورهای دیگر داشتید؟
بله، من هم پیشنهاد داشتم. به ویژه بعد از قضاوتم در فینال المپیک جوانان 
2018 پیشنهادهایی برای مهاجرت به کشورهای دیگر و قضاوت برای آنها به من رسید. 
با این حال، من علاقه ای به مهاجرت ندارم و ترجیح می دهم در ایران باشم و با نام 

کشورم به مسابقات بین المللی بروم. 
با  جهان  برتر  داوران  از  یکی  به عنوان  انتخاب  از  بعد  که  مصاحبه ای  در 
فعلی  جایگاه  به  رسیدن  برای  که  سختی هایی  به  داشتید،  خارجی  رسانه های 
کشیدید، اشاره کرده بودید. هنوز هم برای موفقیت مجبورید این دشواری ها 

را تحمل کنید یا شرایط بهتر شده؟
شرایط خیلی بهتر شده، اما متأسفانه نه تنها در ایران بلکه در همه جای دنیا نگاه 
جنسیتی وجود دارد. نباید چیز عجیبی باشد که یک زن برای بازی مردان قضاوت کند. 
ح باشد. این نگاه را در تمام  اصلا نباید در فوتبال و فوتسال بحث داور زن و مرد مطر
دنیا احساس کردم که برای برخی مردان قضاوت یک زن عجیب و غریب است، اما این 

نگاه باید از بین برود و برای مردان، داوران زن قابل پذیرش باشد. 

]شهروند[ در روزهایی که پرسپولیس با کوهی از مشکلات مالی ناشی از احکام 
فیفایی دست و پنجه نرم می کند، یک بدهی داخلی هم دردسرساز شده و این باشگاه 
را در خطر شکایت شهر خودرو مشهد قرار داده است. ماجرا از این قرار است که 
در  خود  آرژانتینی  سرمربی  کالدرون،  گابریل  جدایی  از  بعد  پرسپولیس  باشگاه 
نیم فصل، با یحیی گل محمدی و باشگاه شهر خودرو برای حضور در این تیم به توافق 
دست یافت. در این زمینه باشگاه شهر خودرو مبلغی به عنوان رضایتنامه سرمربی 
موفق خود در قالب چک )تضمینی – دولتی( دریافت کرده است که موعد یکی از 
روز  شد  قرار  توافق  این  طبق  پرسپولیس  باشگاه  است.  امروز  آن  سررسیدهای 
گذشته مبلغ یک میلیارد و پانصد میلیون تومان به حساب باشگاه شهر خودرو در 
قبال این چک واریز کند که میسر نشده است. با این حال موضوع نگران کننده در 
شرایط مالی بحرانی پرسپولیس درخصوص این توافق است که می تواند باشگاه را در 
چالش سخت تری نیز قرار دهد. باشگاه طبق این توافق تعهد کرده است این مبلغ را 
طبق تاریخ توافق شده پرداخت کند، در غیر این صورت طبق همان توافق غرامت 
سنگینی برعهده باشگاه قرار خواهد گرفت. این موضوع البته از جنبه دیگری هم برای 
باشگاه نگران کننده خواهد بود؛ صدور چک دولتی برای این توافق که طبق قانون 
نمی تواند به شکل مدت دار صادر شود و نهایت صدور آن باید 24 ساعته باشد. در 
صورت  به  باشگاه  چک  صدور  دارد،  قرار  واگذاری  پروسه  در  باشگاه  که  شرایطی 
مدت دار از سوی مراجع قضائی – بازرسی و همچنین وزارت ورزش ممنوع اعلام شده 

است و مسأله صدور چک برای رضایتنامه یحیی گل محمدی به شهر خودرو می تواند 
چالش بزرگی علیه باشگاه شکل دهد. باید دید حمیداوی، مالک باشگاه شهر خودرو 
که در زمان صدور رضایتنامه برای حضور یحیی گل محمدی  نیز چالش بزرگی را شکل 
داده بود، اکنون نسبت به این موضوع و خالی بودن حساب مربوط به چک صدور 

رضایتنامه مربی سابق خود چه واکنشی خواهد داشت.

داوری از مجمع کم جمعیت رأی اعتماد گرفت

جنجال در انتخابات کرونایی دوومیدانی
]شهروند[ در روزهایی که بحــران ویروس  کرونا در ایران به اوج خود رسیده و همه 
استانی  هیأت های  خواسته  مقابل  ورزش  وزارت  شدند،  دعوت  خانه نشینی  به 
فدراسیون این  انتخابات  برگزاری  بر  و  ایستاد  دوومیدانی   فدراسیون 

 تأکید کرد. مجمع انتخاباتی این فدراسیون المپیکی قرار بود دیروز از ساعت 10 در 
آکادمی ملی المپیک که کاملا ضدعفونی شده بود، آغاز شود، اما تعداد کم اعضای 
مجمع همه را شگفت زده کرد. برخی از روسای هیأت های استانی ترجیح داده بودند به 
خاطر شرایط خاص کشور در اعتراض به تصمیم وزارت ورزش در مجمع حاضر نشوند، 
اما درنهایت بعد از دقایق زیادی تأخیر مسئولان با یک شرایط خاص و ویژه تصمیم به 
برگزاری انتخابات گرفتند. 27نفر از 42 عضو قانونی مجمع در سالن حاضر بودند و فقط 
نیاز به یک نفر دیگر بود تا مجمع با حضور دوسوم اعضا شکل قانونی به خود بگیرد. با 
اعلام علی نژاد یکی از استان های درگیر کرونا با هماهنگی قبلی رأی خود را به صورت 
غیابی داده بود و به همین خاطر مجمع شکل قانونی گرفت و انتخابات آغاز شد. البته 
مجید کیهانی، رئیس فدراسیون دوومیدانی در چهار سال اخیر به این شرایط اعتراض 
شدیدی داشت و حتی معتقد بود برخی از نمایندگان هیأت های استانی نامه هایی در 
دست دارند که قانونی نیست.  کیهانی حتی پیش از شروع رأی گیری در اعتراض به 
صحبت های یکی دیگر از نامزدها سالن را با حالت قهر ترک کرد، اما در انتخابات باقی 
ماند. درنهایت در شرایطی که همه اعضای مجمع با زدن ماسک به صورت و پوشیدن 
دستکش رأی خود را به صندوق انداختند، افشین داوری توانست با 20 رأی پیروز این 
انتخابات پرحاشیه شود. او که چند سال قبل ریاست این فدراسیون را برعهده 
داشت، حالا بعد از چند سال سرپرستی در فدراسیون های مختلف بار دیگر به 
دوومیدانی برگشت. کیهانی هم که انتخابات را غیرقانونی خواند و خواهان برگزاری 

دوباره مجمع شد، هشت رأی کسب کرد و در این رقابت شکست خورد. 

پرونده کاپیتان تیم ملی همچنان در استیناف خاک می خورد

! رمزگشایی از پیشنهاد مالی شجاعی به داور
محرومیت  پرونده  ]شهروند[ 
سوی  از  شجاعی  مسعود  سنگین 
کمیته انضباطی سروصداهای زیادی به 
در  که  بازیکن  این  است.  انداخته  راه 
جریان بازی تراکتور با گل گهر سیرجان از 
زمین اخراج شد، درگیری لفظی با مهدی 
سیدعلی داور مسابقه داشت و سپس 

از سوی کمیته انضباطی سه جلسه محروم شد تا طی این احکام چهار جلسه از حضور 
در میادین غایب باشد. بعد از این حکم، مسئولان تراکتور به شدت نسبت به تصمیم 
کمیته انضباطی گلایه مند شدند و اعتراضات مختلفی را انجام دادند. آنها حتی طی 
نامه ای به کمیته استیناف خواهان تعلیق محرومیت کاپیتان تیم ملی شدند اما حالا 
که دو جلسه از محرومیت گذشته، مسابقات فوتبال تعطیل است و اتفاق جدیدی 
نیز در این باره رخ نداده است. از این رو مسئولان فدراسیون و کمیته انضباطی نیز در 
این خصوص شفاف سازی انجام ندادند تا خیلی از صفحات هواداری در فضای مجازی 
ماجرا را به مهندسی نتایج فوتبال ربط بدهند. مطرح شدن اینکه چرا محرومیت شجاع 
خلیل زاده و علیرضا بیرانوند سریعا تعلیق می شود اما درباره کاپیتان باتجربه تراکتور 
چنین اتفاقی نمی افتد، ورد زبان اکثر هواداران تبریزی و غیرپرسپولیسی است. در این 
شرایط اما اعلام دلیل محرومیت شجاعی می تواند خیلی مسائل را روشن کند. روز 
گذشته مهدی دادرس، عضو کمیته استیناف درباره شایعات موجود توضیح داد و 
گفت: »فوتبال قانون خود را دارد. ما هم گوش مان از این حرف ها که می گویند 
مهندسی شده، پر است. مسعود شجاعی را من خیلی دوست دارم. او خارج از فوتبال 
کارهایی می کند و دست به اقداماتی می زند که برایم بسیار قابل احترام است اما در 
جریان آن مسابقه متأسفانه کار اشتباهی کرده است. شجاعی به داور گفته:   »چقدر 
پول گرفته تا او پول بیشتری را بدهد؟« آیا این رفتار درست است؟ مسعود به عنوان 
کسی که الگوی مردم است و همه دوستش دارند، نباید این حرف را به داور بزند. حیف 
از مسعود شجاعی که این کار را انجام داد و حالا به خاطر اشتباهش باید محکوم شود.« 
با توجه به شرایط موجود باید دید تصمیم کمیته استیناف که این روزها به دلیل شیوع 

کرونا تعطیل شده، در این باره چیست.

دست دادن رونالدو با فرد خیالی
درحالی که به دلیل شیوع گسترده ویروس کرونا در ایتالیا دیدار یکشنبه شب 
و  بسته  درهای  پشت  تورین،  آلیانز  ورزشگاه  در  اینترمیلان  و  یوونتوس 
به  ورود  بدو  در  رونالدو  می شد، کریستیانو  برگزار  تماشاچیان  حضور نداشتن 
پیاده شده و درحال حرکت به سمت  اتوبوس تیمش  از  که  زمانی  استادیوم 
ورزشگاه بود، وانمود کرد که با هواداران ناموجود یوونتوس که گویی سر راه او 
ایستاده اند، دست می دهد. رونالدو بعد از آنکه با هواداران ناموجود یوونتوس به 
صورت خیالی دست داد، به دوربینی که درحال فیلمبرداری از او بود، لبخند زده و 
سپس با ورود به زمین برای هوادارانی که در استادیوم حضور نداشتند، دست زد و 

به این صورت به آنها ادای احترام کرد.

واکنش  پیشنهاد خارجی داشــتم، اما علاقه ای به مهاجرت ندارم


